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Městys pro všechny  
Sdružení nezávislých kandidátů Městys pro všechny Vám přináší netradičně rozhovory se současným 
zastupitelem Ing. Františkem Virdzekem a lídrem kandidátky Ing. Alešem Lukschem. 

Rozhovor s Františkem Virdzekem: 

Můžete představit Vaše volební sdružení Městys pro všechny?  
Jsou to většinou členové různých spolků v Černé Hoře, ale i neorganizovaní občané, kteří se dlouhodobě různým 
způsobem zapojují do dění v Černé Hoře. Sdružení není formálně organizované. Lidé se do činnosti zapojují podle 
toho, jak je řešená problematika osloví nebo jak mají čas. Já jsem s nimi ze začátku spolupracoval jako zástupce VF 
a.s. Černá Hora při poskytování podpory spolkům od VF. Hlubší spolupráce začala v roce 2012 v rámci projektu Obec 
přátelská rodině. Později při řešení nedostatku míst v mateřské škole, když jsme připravovali podklady pro projekt 
„Dětská skupina VF“, se tato spolupráce ještě prohloubila.  

Na Vaší kandidátce je i Aleš Luksch, který dlouhodobě spolupracoval se spolkem „Naše voda“. Jak se stalo, že je na 
Vaší kandidátce?  
Aleš Luksch už několik let chodí na všechna zasedání zastupitelstva a často se zapojuje do diskuse. Jeho připomínky 
bývají věcné a konstruktivní. Umí formulovat svůj názor a hlavně naslouchá a zamýšlí se i nad názory těch druhých. 
Několikrát jsme spolu po zasedání dlouho diskutovali a vyměňovali si názory na různé věci. Zjistil jsem, že má přehled 
o mnohých otázkách života obce. Uváděl mnoho konkrétních příkladů, věděl o výhodách a nevýhodách jednotlivých 
řešení. Líbil se mi jeho zájem o Černou Horu. Jednou jsem ho oslovil, jestli by se nechtěl zapojit jako host do jednání 
výboru pro kulturu a sport, kde jsem předsedou. On souhlasil, a tak začala naše spolupráce. 

Co má společné Výbor pro kulturu a sport a Městys pro všechny? Na Vaší kandidátce jsou jenom dva členové 
výboru pro kulturu a sport a tři jsou na kandidátce jiných volebních sdružení.  

Máte pravdu, vysoce oceňuji činnost i těch členů výboru, kteří jsou na kandidátkách jiných volebních sdružení. Výbor 
pro kulturu a sport úzce spolupracuje s většinou spolků, které působí v Černé Hoře a dalšími lidmi, kteří mají zájem o 
život v Černé Hoře, a při této práci se vytvořilo jádro skupiny, která je na naší kandidátce. 

Aleš Luksch je na prvním místě Vaší kandidátky. Bude kandidovat na starostu? 

Ano, ale formuloval bych to jinak. V případě, že bude zvolen do zastupitelstva, je připraven kandidovat na funkci 
starosty. Diskutovali jsme dlouho o tom, jestli by byl ochoten kandidovat. Na jedné straně má zájem o obec, sleduje, 
jak to dělají v jiných obcích, má představy o tom, co bychom mohli zlepšit v Černé Hoře a funkce starosty by mu 
umožňovala tyto představy realizovat. Na druhé straně je úspěšný v zaměstnání, práce ho baví a má standardní 
pracovní dobu. Nakonec souhlasil a jsme domluvení, že v případě, že budeme ve volbách úspěšní, bude kandidovat 
na starostu. 

Co je pro Vás úspěch, při kterém by Aleš Luksch kandidoval na starostu? 

Když budeme mít po volbách 3 a více zastupitelů, můžeme to považovat za úspěch a Aleš by mohl kandidovat. Pak je 
to otázka jednání s ostatními zastupiteli. Ale jestli ve volbách bude některé seskupení výrazně úspěšnější a bude mít 
pro nás akceptovatelného kandidáta, podpoříme ho. 

Poprvé bude v Černé Hoře 15členné zastupitelstvo, některé pravomoci starosty převezme rada. Jak vidíte svou roli 
v novém zastupitelstvu? 

Nejprve musím být zvolen do zastupitelstva. Nepovažuji rozšíření počtu zastupitelů na 15 za výrazný přínos 
k demokracii v obci jako někteří spoluobčané. Mně nevyhovuje vysoká pravděpodobnost rozdělení zastupitelstva na 
koalici a opozici a snížení důležitosti zastupitelů mimo radu, ale je to změna v řízení obce, které se musíme 
přizpůsobit. Kdybych byl zvolen do zastupitelstva a bylo by to akceptovatelné pro ostatní zastupitele, rád bych 
pokračoval jako předseda výboru pro kulturu a sport. Myslím si, že výbor pro kulturu a sport už dvě volební období 
účinně pomáhal starostovi a zastupitelstvu řešit některé aktuální úkoly. Jmenovat mohu např. podporu spolků 

v Černé Hoře, dětskou skupinu VF, čtvrtou třídu mateřské školy, volnočasový areál Za mlýnem a mnoho dalších. 
Podrobnější informace jsou na internetových stránkách městyse v zápisech z jednání výboru. 

 
Kandidáti pro volby do zastupitelstva městyse Černá Hora konané ve dnech 5. a 6. října 2018 

 
Rozhovor s Alešem Lukschem: 

Vy jste dlouhou dobu spolupracoval se spolkem „Naše voda“. Jak se stalo, že jste na kandidátce sdružení Městys 
pro všechny? 

Se spolkem jsem spolupracoval, protože jsme měli společná témata a nebyla je s kým a kde prodiskutovat, např. 
voda. Jsem přesvědčen, že ne všechna témata otevřená spolkem byla bezvýznamná či hloupá, např. mapa závad 
nebo odkup Oborského rybníka. Celé současné volební období chodím pravidelně na jednání zastupitelstva a sleduji 
dostupné informace o obci na internetu. Několikrát jsme po jednání zastupitelstva diskutovali s Františkem 
Virdzekem o některých projednávaných bodech, například o „Plánu rozvoje městyse“. Když mne požádal, jestli bych 
nechtěl spolupracovat s výborem pro kulturu a sport, souhlasil jsem. Na jaře jsem byl osloven, jestli bych nechtěl 
kandidovat do zastupitelstva na kandidátce sdružení Městys pro všechny a nechtěl se ucházet o funkci starosty. 
Po čase jsem nabídku přijal.  

Bylo to jednoduché rozhodnutí kandidovat na starostu, co bylo nakonec tím jazýčkem na váhách? 

Poř. 
č. Jméno, příjmení Věk Povolání Trvalý pobyt Politická příslušnost 

1.  Ing. Aleš Luksch 45 administrátor 
inženýrských systémů Černá Hora bez politické příslušnosti 

2.  Ing. František Virdzek 63 předseda dozorčí rady 
VF, a.s. Černá Hora bez politické příslušnosti 

3.  Mgr. Martin Poděbradský 33 
vedoucí oddělení 
IZS a služeb HZS JMK, 
ÚO Brno-venkov 

Černá Hora bez politické příslušnosti 

4.  Ing. Mgr. Linda Vlková 42 ekonomka Černá Hora bez politické příslušnosti 

5.  Bc. Kamila Sochatzi 34 lektorka ekonomických 
systémů Černá Hora bez politické příslušnosti 

6.  Lubomír Fanta 45 obchodní zástupce Černá Hora bez politické příslušnosti 

7.  Ing. Jan Čillík, Ph. D. 35 výrobní ředitel Černá Hora bez politické příslušnosti 

8.  Adéla Surá 21 studentka – pomocné 
vědy historické Černá Hora bez politické příslušnosti 

9.  Ladislav Boháč 40 obchodní manažer Černá Hora bez politické příslušnosti 

10.  Květoslav Kopecký 54 elektromontér Černá Hora bez politické příslušnosti 

11.  Ing. Pavel Musil 42 finanční ředitel Černá Hora bez politické příslušnosti 

12.  Bc. Tomáš Foukal 42 vedoucí oddělení 
projekce VF, a.s. Černá Hora bez politické příslušnosti 

13.  Ing. Petr Vrbka 40 obchodní ředitel Černá Hora bez politické příslušnosti 

14.  Bc. Miroslav Klepáček 37 jednatel spolku 
Word of life ČR Černá Hora bez politické příslušnosti 

15.  Kamil Mach 43 bankovní poradce Černá Hora bez politické příslušnosti 
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Každá taková rozhodnutí jsou velmi složitá. Musí se zohlednit všechna pro a proti, včetně podpory mé ženy. Mým 
cílem není nejvyšší pozice v městysi. Rád bych, aby se městys rozvíjel správným směrem a lidé zde měli spokojený 
život. Proto budu rád, když budu moci v městysi pracovat jako zastupitel. Ze zkušenosti vím, že jako řadový občan 
mám málo možností něco v městysi ovlivnit. Příkladem může být mnou navrhovaný systém sběru a třídění odpadu. O 
tuto změnu usiluji již od roku 2016. Jsem ale rád, že jsem snad nakonec v tomto bodě uspěl a přesvědčil současné 
zastupitele o výhodách tohoto systému nejen pro obyvatele, ale hlavně pro městys jako celek. Nyní je nutné jej jen 
zrealizovat po vzoru okolních měst a obcí. 

Můžete říct pár vět o sobě? 

Celý život žiji v Černé Hoře. Po studiu na VUT v Brně jsem nastoupil do firmy, která se zabývá dodavatelskou a 
projekční činností pro chemický a petrochemický průmysl. Zde pracuji již 21 let. Jako sportovec jsem reprezentoval 
Černou Horu v kopané od žáků až po muže. Bohužel kvůli mým dlouhodobým zahraničním služebním cestám jsem 
soutěžní sport opustil. Nyní se věnuji sportu jen rekreačně. Mám rád cestování, ale tím nemyslím cestu do Brna 
(úsměv). Jsem ženatý a mám dvě děti, vnučku, a tak jsem stále v kontaktu s problémy mladé generace. 

Jaké jsou Vaše představy o tom, co by bylo vhodné a možné změnit v činnosti městyse nejdříve? 

Asi nejpalčivější tématem je komunikace občanů s vedením městyse a naopak. Měl jsem možnost osobně svoje 
názory prodiskutovat se stávajícím starostou. Za to mu patří můj dík. Moje kritika nesměřovala výhradně ke 
konkrétním krokům městyse, ale spíše k nedostatečnému prezentování a obhájení důvodu či oprávněnosti těchto 
akcí. Chod městyse lze určitě zefektivnit a upravit tak, aby občané změnu k lepšímu pocítili ihned. Je to jen otázka 
vůle a chtění. Jsem si vědom, že některé úkony na radnici jsou vysilující a demotivující, ale je to práce jako každá jiná. 
Myslím si, že zde chybí trochu lidskosti v přístupu ke konkrétním problémům obyvatel. Vyslechnout si jejich 
problémy a pomoci jim nebo alespoň poradit co a jak. Rovněž považuji za přínos, když názory a rady občanů vedou 
k diskusi či zamyšlení a jsou ku prospěchu věci. 

V současné době asi největším problémem v městysi je objízdná trasa přes Černou Horu? 

Ano. Objížďka přinesla značné snížení bezpečnosti a komfortu života nejen lidem v centru městyse. Je to problém, 
který byl vyvolán vnějšími vlivy. Bohužel některé věci se mohly řešit předem a ne až nastaly. Uzavírka mostu skončí, 
ale problém se silniční dopravou se vrátí zpět k silnici I/43. 

S bezpečností je spojená i pěší cesta ze Selkova do centra a ke škole, kde stále chybí lávka pro pěší přes Býkovku. 
Automobilová doprava do okolních obcí houstne, a když v minulosti projelo jedno auto za hodinu, tak nyní je to 
podstatně horší. Chybí cyklostezky a cesty pro pěší spojující obec s okolím. Zkuste jít pěšky nebo jet na kole směrem 
na Žernovník nebo Býkovice. Tady nás čeká hodně práce.  

Můžete uvést v krátkosti své představy o některých konkrétních dlouhodobých věcech? 

Především je nutné pokračovat v již rozpracovaných projektech, jako je například volnočasový areál Za mlýnem. 
Nutná je běžná údržba majetku městyse včetně oprav infrastruktury.  

Současně musíme řešit již nastalé věci. Jsou to problémy celostátní, jako je kůrovec v lesích nebo sucho. Na druhé 
straně jsou to místní záležitosti. Tím myslím především vystoupení ze svazku. Podobné spory s vodo-svazky sleduji v 
jiných obcích a městech, které v tomto směru vyvíjejí více aktivit než náš městys. Je zřejmé, že ne všechna řešení by 
byla jednoduše použitelná, ale mohou posloužit k hledání optimálního řešení pro náš městys. 

Dále nás čekají významné investice do občanské vybavenosti městyse, o kterých se dlouhodobě jen mluví, že chybí. 
Jedná se zejména o tělocvičnu, koupaliště a kulturní dům. Stavba nové tělocvičny je pro městys finančně velmi 
náročná. I když podíváme-li se po okolí, například do Svitávky, kde současné zastupitelstvo nechalo vybudovat 
sportovní halu za 34 mil. Kč bez dotací, tak si jen říkám, proč to nejde i u nás. Ohledně zřízení kulturního domu je 
možné jednat s místní organizací TJ Sokol o převzetí sokolovny, ale jsou možná i jiná řešení. Koupaliště je bohužel 
dlouhodobé téma. Myslím si, že by bylo dobré koupaliště celé přestavět na biotop. To by umožnilo snížit náklady 
na provoz a zrušit zastaralou technologii, která by se stejně musela vyměnit. Vše je otázkou domluvy a peněz. Je 

jasné, že za jedno volební období se nedá zrealizovat vše, ale mohou se udělat rozhodnutí, co je pro městys 
důležitější, připravit investiční záměry, vypracovat projektovou dokumentaci a hledat zdroje možného financování. 

V závěru mohu jen říci, že máme v zásobě i řadu malých a menších návrhů na zlepšení, které by nestály mnoho 
finančních prostředků, anebo vůbec žádné, a podle mého názoru by byly přínosem pro městys. Na to už zde není 
prostor.  

Chtěl byste něco říct na závěr? 

Rád bych, kdyby se nově zvolené zastupitelstvo snažilo více naslouchat občanům a občané se nebáli přicházet 
s novými podněty, ale i s věcnou kritikou. Dobré nápady, které navrhnou třeba maminky s dětmi, jako jsou místa pro 
nová dětská hřiště, naučné stezky atd. podpoříme a budeme usilovně hledat možnost jejich financování. Rovněž 
neodmítneme pomoc seniorům, například s rozvozem obědů ze školní jídelny, pokud o takové služby projeví zájem. 
Doporučuji také nově zvoleným zastupitelům umožnit občanům podílet se na spolurozhodování o investicích a 
směřování městyse. Nemít to jen jako předvolební slib. 

Vážení spoluobčané děkujeme, že volíte Městys pro všechny – kandidátka číslo 2. 

facebook.com/mestysprovsechny 

 
 

Volební program KSČM Černá Hora 
Opět se přiblížily volby do zastupitelstva. Vy, voliči, budete rozhodovat o složení našeho zastupitelstva pro období 
roků 2018-2022. Dosavadní zastupitelé rozhodli, že bude 15 členné a bude volena rada. Domníváme se, že je to 
dobrý krok, protože o finančních a dalších důležitých věcech mohou rozhodovat i další strany a uskupení. 

Dovolujeme si Vás seznámit s našimi záměry a cíli. 

-Nadále pokračovat ve snaze vystoupit ze svazku VKMO Boskovice a tím naplnit přání našich občanů v referendu, tj. 
vlastnit celou vodovodní infrastrukturu včetně zdrojů vody. 

-Prosadit v novém zastupitelstvu transparentní nakládání s majetkem městyse, finančních závazků, personální 
politiky a pracovních náplní jednotlivých zaměstnanců městyse. 

-Podrobně informovat občany o práci a záměrech zastupitelstva a využít pro tento záměr Černohorský zpravodaj. 
Věnovat zvýšenou pozornost ustavení redakční rady zpravodaje, tak aby přinášel co nejširší a nejaktuálnější zprávy o 
dění v městysi. 

-Zasadíme se o zbudování protihlukových stěn v celé délce nově budovaného mostu a přilehlé obytné zástavby. 

-Budeme se snažit vyřešit palčivou situaci našeho koupaliště včetně jeho okolí. 

-Zásadněji řešit dotační politiku radnice. V současné době usilovat o možnost získání dotací na  

rekonstrukci veřejného osvětlení. 

_Řešit problém nevýhodného pronájmu Stalingradu TJ Sokol ČH z.s. 

-I nadále podporovat činnost v oblasti školství, kultury a zájmových organisací a spolků, soz, ekologie a sportu. 

-Snažit se o vybudování nového kulturního zařízení, které u nás dlouhá léta chybí. 

-Starat se o pravidelnou drobnou údržbu obecního majetku, chodníků, místních komunikací, zanešených a 
poškozených dešťových vpustí apod. 

aaa
Zvýraznění


